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BR.0012.6.12.2023 

Protokół posiedzenia 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

Rady Miasta Gliwice kadencji 2018-2023, przedłużonej do 30.04.2024 r. 
w dniu 29 sierpnia 2023 r., godz. 15.30 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa otworzyła posiedzenie Komisji, powitała gości 
oraz radnych i zaproponowała przyjęcie następującego porządku obrad: 

1) Informacja dotycząca przejęcia przez Miejski Zarząd Usług Komunalnych 
zarządu nad krytą pływalnią „Neptun”. 

2) Informacja dotycząca aktualnego stanu sprawy związanej ze staraniami 
miasta Gliwice o pozyskanie dofinansowania unijnego na realizację projektu 
modernizacji zespołu zabytkowego Radiostacji Gliwice oraz mieszczącej się 
w nim ekspozycji muzealnej. 

3) Uchwała w sprawie kierunków rozwoju sportu w Gliwicach – dyskusja. 

4) Sprawy bieżące. 

Nie zgłoszono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

W posiedzeniu udział wzięli: Naczelnik Wydziału Edukacji Mariola Bucher, Zastępca 
Naczelnika Wydziału Kultury i Sportu Agnieszka Luszawska, Dyrektor Muzeum w Gliwicach 
Grzegorz Krawczyk, Dyrektor Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Justyna Małek, 
Kierownik krytej pływalni „Olimpijczyk” Grzegorz Galasa. 

Ad 1) Informacja dotycząca przejęcia przez Miejski Zarząd Usług Komunalnych 
zarządu nad krytą pływalnią „Neptun”. 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Justyna Małek przekazała, 
że formalnie od 9 sierpnia 2023 r. kryta pływalnia „Neptun” znajduje się w zarządzie 
Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych. Aktualnie obiekt jest niedostępny, trzeba 
przeanalizować potrzeby remontowe oraz doprowadzić internet ze Śląskiej Sieci 
Metropolitalnej. Niezbędne jest skompletowanie kadry oraz montaż nowego systemu 
kasowego. Na 2 października br. planowane jest otwarcie obiektu. Trwa przygotowanie 
zarządzenia dotyczącego cennika na pływalni i projektu uchwały dopisującego ten obiekt 
do obowiązujących regulaminów. W związku z powyższym podjęto decyzję, aby ten czas 
wykorzystać na drobne prace remontowe i odświeżenie wnętrza. Spuszczono wodę 
z niecek, niezbędna jest wizyta Sanepidu w celu pobrania próbek wody. Badania muszą 
być ponownie przeprowadzone.  

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka zapytała, czy wodę się spuszcza w celu 
przeprowadzenia badań wody, czy umycia niecek. 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Justyna Małek odpowiedziała, 
że także w celu pobrania próbek przez Sanepid. Jest to konieczne, gdyż miasto nie ma 
wglądu w wyniki poprzednich badań, w celu dokonania porównania. Jest łatwiej spuścić 
wodę, napełnić niecki na nowo i przeprowadzić badania. Prywatny koncesjonariusz nie ma 
obowiązku udostępnienia wyników wcześniejszych badań. To więc dobra okazja, aby 
dokonać czynności czyszczących i uzupełnić niecki świeżą wodą. Prace remontowe mają 
drobny charakter, wszystkie niezbędne kontrole zostaną przeprowadzone. Stąd też jest 
jeszcze potrzeby czas, zanim obiekt zostanie udostępniony użytkownikom. Model 
funkcjonowania tej pływalni będzie taki, jak w przypadku innych tego rodzaju obiektów. 
Szkoły będą mogły korzystać z niego w godzinach dopołudniowych 
i wczesnopopołudniowych, następnie użytkownicy oraz szkółki prywatne. W budynku 
znajduje się także salka do fitnessu, która była oddana w dzierżawę i jest wola jej 
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kontynuacji, a także mała salka, w której prowadzony był salon masażu. Ta współpraca 
także będzie kontynuowana.  

Radna Agnieszka Filipkowska przekazała, że dotarły do niej głosy, że na pływalni 
„Neptun” nie działają windy i zapytała, czy teraz będą działać.  

Dyrektor Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Justyna Małek odpowiedziała, 
że są dwie windy, jedna zewnętrzna działa, druga rzeczywiście na ten moment wyłączona 
jest z użytkowania, ale to kwestia drobnej naprawy, która zostanie zlecona.  

Radny Gabriel Bodzioch zapytał, czy czas wejścia w życie regulaminu korzystania z tej 
pływalni musi wynosić 14 dni. 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Justyna Małek odpowiedziała, 
że to nie będzie nowy regulamin, a projekt uchwały będzie przewidywał dopisanie nowej 
pozycji do wykazu gliwickich pływalni.  

Radny Gabriel Bodzioch zapytał, czy zarządzenie o kosztach korzystania z małej sali 
także jest przygotowywane. 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Justyna Małek odpowiedziała, 
że przygotowywany jest cennik korzystania z „Neptuna”, w drodze zarządzenia Prezydenta 
Miasta, które podlega ogłoszeniu. Będzie on bazował na cennikach innych gliwickich 
pływalni. Gliwiczanom z Kartą Mieszkańca przysługiwać będzie zniżka, cena wyjściowa to 
19 zł/godz. Obowiązywać będzie cena ulgowa dla uczniów i seniorów. Wynajem toru to 120 
zł/godz., zaś koszty wynajmu salki są uregulowane innym zarządzeniem, w którym opłata 
uzależniona jest od m2 powierzchni. W tym zakresie nic się nie zmieni. 

Radny Gabriel Bodzioch zapytał, ile osób będzie zatrudnionych na pływalni „Neptun”. 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Justyna Małek odpowiedziała, 
że będzie to 15 osób, 5 kasjerek, 6-7 konserwatorów (praca w systemie zmianowym) oraz 
kierownik obiektu. Nie przewiduje się zatrudnienia sprzątaczek, wykorzystywane będą 
usługi firmy zewnętrznej. Na ten moment do skompletowania kadry brakuje 
5 konserwatorów oraz 2 sprzedawców biletów.  

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, czy dotychczasowi pracownicy będą 
mogli kontynuować zatrudnienie.  

Dyrektor Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Justyna Małek odpowiedziała, 
że te osoby mogą się zgłaszać do działu kadr i tak też robią, a następnie weryfikowane są 
ich kwalifikacje.  

Naczelnik Wydziału Edukacji Mariola Bucher zapytała, czy dyrektorzy szkół gliwickich 
mogą już zgłaszać zapotrzebowanie na zajęcia na krytej pływalni „Neptun”. 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Justyna Małek potwierdziła, 
zapotrzebowanie takie można zgłaszać do kierownika obiektu.  

Radny Gabriel Bodzioch zapytał, czy szatnia będzie płatna.  

Dyrektor Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Justyna Małek odpowiedziała, 
że nie będzie szatni płatnej, będą szafki depozytowe.  

Radny Gabriel Bodzioch zapytał, ile będą kosztować wszystkie prace remontowe.  

Dyrektor Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Justyna Małek odpowiedziała, 
że na ten moment nie wiadomo. Będą one przeprowadzane siłami własnymi, gdyż to 
drobne prace. Główny koszt to zmiana systemu kasowego i doprowadzenie internetu. 
W trakcie mogą się jeszcze zdarzyć nieprzewidziane naprawy.  

Radny Gabriel Bodzioch zapytał, czy monitoring działa. 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Justyna Małek potwierdziła 
i dodała, że przegląd tego sprzętu został wykonany, konieczne jest tylko włączenie kamer 
do miejskiego systemu monitoringu.  
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Radny Gabriel Bodzioch zwrócił się z prośbą o skierowanie kamery w stronę pupmtracku. 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Justyna Małek odpowiedziała, 
że możliwość ta zostanie sprawdzona.  

Radny Łukasz Chmielewski zapytał o system obsługi szafek na pływalni przy 
ul. Warszawskiej, są problemy z otwieraniem ich i zapytał, czy jest jakiś sposób, aby 
usprawnić ich obsługę.  

Kierownik krytej pływalni „Olimpijczyk” Grzegorz Galasa odpowiedział, że konieczne 
jest dokładne przyłożenie zegarka do czytnika. Dodatkowo niewielki spadek napięcia w 
baterii powoduje opóźnienie pracy zegarka. Jest rozważane zaproponowanie zmiany tego 
systemu na bardziej nowoczesny. 

Ad 2) Informacja dotycząca aktualnego stanu sprawy związanej ze staraniami 
miasta Gliwice o pozyskanie dofinansowania unijnego na realizację projektu 
modernizacji zespołu zabytkowego Radiostacji Gliwice oraz mieszczącej się z nim 
ekspozycji muzealnej. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa poprosiła o przedstawienie aktualnego stanu 
sprawy związanej z projektem modernizacji Radiostacji Gliwice. 

Dyrektor Muzeum w Gliwicach Grzegorz Krawczyk przekazał, że w związku ze 
złożeniem odwołania od decyzji Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, sprawa jest 
rozpatrywana przez Generalnego Konserwatora Zabytków. Najprawdopodobniej zostanie 
odesłana ponownie do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, a to uniemożliwia złożenie 
wniosku o dofinansowanie z Programu Feniks. Szkoda, bo w tym roku szanse na uzyskanie 
wnioskowanej kwoty byłyby naprawdę spore, gdyż mała liczba potencjalnych 
beneficjentów ma przygotowaną dokumentację na tak zaawansowanym poziomie, jak 
miasto Gliwice.  

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka zapytała, czy były prowadzone rozmowy 
z przedstawicielami stowarzyszenia, które złożyło odwołanie od decyzji.  

Dyrektor Muzeum w Gliwicach Grzegorz Krawczyk odpowiedział, że stowarzyszenie 
było zapraszane do rozmów, ale nikt z jego przedstawicieli nie wyraził chęci podjęcia 
dialogu, przesłali tylko wiadomość, że podtrzymują swoje stanowisko. Nie są także znane 
nazwiska ekspertów, na których wiedzę i opinię powołują się składający odwołanie od 
decyzji.  

Radny Adam Michczyński zapytał Dyrektora Muzeum w Gliwicach, jaka jest jego opinia 
na temat argumentów stowarzyszenia.  

Dyrektor Muzeum w Gliwicach Grzegorz Krawczyk odpowiedział, że jego opinia jest 
negatywna. Gdyby przyjąć założenia, jakie prezentuje stowarzyszenie, to żadnego 
z zabytków nie udałoby się poddać modernizacji. Jest to dogmatyczne podejście, 
niezrozumiałe, postulujące mumifikacje zabytków, a nie ich ożywienie we współczesnym 
kontekście kulturowym i społecznym. Trzeba brać pod uwagę oczekiwania mieszkańców, 
upływ czasu, zmianę funkcji i podejścia do obiektów zabytkowych. Wojewódzki 
Konserwator Zabytków wydał opinię pozytywną do koncepcji modernizacji Radiostacji 
Gliwice, współpraca z nim trwa od 2019 r., jest mu znana sprawa i jego opinia jest 
przychylna. Wartym podkreślenia jest fakt iż przez cały czas naszej pracy nad projektem, 
o czym informowały także media lokalne i regionalne,  nie było ze strony przedstawicieli 
stowarzyszenia zainteresowania naszym przedsięwzięciem, kontaktu z ich strony ani 
żadnych informacji o zdaniu odrębnym. W tym przypadku stowarzyszenie, w sposób 
instrumentalny, a zarazem bardzo szkodliwy i nieodpowiedzialny, wykorzystało procedury 
administracyjne w ostatnim momencie blokując uprawomocnienie pozytywnej decyzji 
wydanej przez WKZ.   

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka przekazała, że argumentem stowarzyszenia jest, 
że realizacja modernizacji Radiostacji Gliwice zagrozi wpisaniu tego obiektu na listę 
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UNESCO, jako pomnika historii, gdyż spowoduje ona utratę jego autentyczności. To funkcja 
powinna zostać dostosowana do obiektu, a ten projekt bardzo ingeruje w strukturę 
zabytku.  

Dyrektor Muzeum w Gliwicach Grzegorz Krawczyk odpowiedział, że w opinii 
stowarzyszenia, poza ogólnikowymi opiniami i chwytami retorycznymi nic konkretnego nie 
ma. Powołują się na zdanie ekspertów, ale nie podają, kim oni są. Nad koncepcją 
modernizacji przygotowanej przez Muzeum pracowało także kilkunastu ekspertów w 
swoich dziedzinach. Stowarzyszenie podważa do nich zaufanie, a co gorsza  do instytucji 
kultury, do Muzeum, wysuwając wobec niego dalece nieuprawnione stwierdzenia. Muzeum 
w Gliwicach porozumiewało się także z przedstawicielami pracującymi w Ministerstwie na 
w sprawach UNESCO, i nie mieli zastrzeżeń co do planowanych w Radiostacji zamierzeń 
inwestycyjnych. Wysoce szkodliwe jest zatem rozpropagowywanie przez stowarzyszenie 
informacji, że to co robi Muzeum zagraża wpisaniu Radiostacji na listę UNESCO. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Kultury i Sportu Agnieszka Luszawska 
przypomniała, że dwa z trzech budynków przy Radiostacji pełniły dawniej funkcję 
mieszkalną i czy to oznacza, że ma im zostać ona przywrócona? Radiostacja Gliwice jest 
pomnikiem historii i nie można tego zrobić. 

Dyrektor Muzeum w Gliwicach Grzegorz Krawczyk przypomniał, że miasto 
zrealizowało także projekt modernizacji Domu Pamięci Żydów Górnośląskich, który okazał 
się sukcesem.  

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka zapytała, skąd taka ocena Narodowego Instytutu 
Dziedzictwa w stosunku do koncepcji modernizacji Radiostacji Gliwice. Dwa razy wydali 
ocenę negatywną i ponowiła wniosek o zwołanie posiedzenia Komisji, na którym będą 
obecni przedstawiciele Prezydenta Miasta oraz stowarzyszenia, które złożyło odwołanie od 
decyzji Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków.  

Dyrektor Muzeum w Gliwicach Grzegorz Krawczyk zauważył, że nie ma już potrzeby 
się spieszyć, bo to nic już w obecnej sytuacji nie zmieni więc należy poczekać na decyzję 
Generalnego Konserwatora Zabytków.  

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka zauważyła, że wszystkim powinno zależeć na tym, 
aby poznać argumentację obu stron, nie warto więc czekać na decyzję Generalnego 
Konserwatora Zabytków tylko przeprowadzić dyskusję. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa przypomniała, że do Komisji wpłynęła 
korespondencja mailowa od Dyrektora Muzeum w Gliwicach z prośbą o mediację, jednak 
nie można było jej podjąć w ciągu jednego dnia. Sama Komisja zajmowała się tematem 
modernizacji Radiostacji Gliwice dwa razy. Przedstawiciele stowarzyszenia także mogli 
sami podjąć decyzję o udziale w posiedzenia. Celem tego dzisiejszego jest zapoznanie się 
z aktualnym stanem sprawy, bo nic już nie da się zrobić, machina administracyjna ruszyła. 
Jeżeli jest wola organizacji spotkania z dwiema stronami, to posiedzenie takie odbędzie 
się. Gdyby Komisja miała świadomość, że w planach jest złożenie przez stowarzyszenie 
odwołania od decyzji Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, to mogłaby podjąć się 
mediacji. Jednak teraz możliwe jest tylko zapoznanie się z aktualnymi informacjami 
o stanie sprawy i zapytanie, kiedy można spodziewać się rozstrzygnięcia. 

Dyrektor Muzeum w Gliwicach Grzegorz Krawczyk przekazał, że zostało 
przygotowane zażalenie na opinię Narodowego Instytutu Dziedzictwa do Generalnego 
Konserwatora Zabytków. Do końca września 2023 r. powinna zostać wydana decyzja przez 
Generalnego Konserwatora Zabytków. W tym momencie dalsza dyskusja nic nie wniesie, 
gdyż procedura administracyjna została uruchomiona i musi się zakończyć. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Kultury i Sportu Agnieszka Luszawska dodała, że tu 
jest potrzebna dyskusja merytoryczna z udziałem ekspertów.  

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto jest teraz stroną w sprawie i kto 
zadecyduje o odesłaniu sprawy do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, jaka jest rola 
Narodowego Instytutu Dziedzictwa. 
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Dyrektor Muzeum w Gliwicach Grzegorz Krawczyk odpowiedział, że na drodze 
administracyjnej Narodowy Instytut Dziedzictwa jest instytucją opiniującą. Jest jedną 
z agend Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego, jego opinia nie jest wiążąca, 
ale organ wydający decyzję musi się odnieść do wszystkich argumentów wskazanych 
w wydanym przez niego dokumencie. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, jaka jest rola stowarzyszenia, które 
złożyło odwołanie od decyzji Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków.  

Dyrektor Muzeum w Gliwicach Grzegorz Krawczyk odpowiedział, że stowarzyszenie 
stało się stroną w sprawie w momencie złożenia odwołania od decyzji WKZ.  

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka zwróciła się z prośbą o przekazanie jej opinii 
Narodowego Instytutu Dziedzictwa. 

Dyrektor Muzeum w Gliwicach Grzegorz Krawczyk odpowiedział, że Muzeum nie 
otrzymało tego dokumentu, nawet do wiadomości.  

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka ponowiła prośbę o spotkanie z udziałem obu stron.  

Radny Adam Michczyński zgodził się, że potrzebne jest spotkanie dwóch stron, 
członkowie Komisji mogliby zadać pytania, a stowarzyszenie zapewne jest w posiadaniu 
opinii Narodowego Instytutu Dziedzictwa. Komisja mogłaby zapoznać się z argumentami 
obu stron. Odwołanie od decyzji złożone przez stowarzyszenie zablokowało proces 
ubiegania się o dofinansowanie unijne, a Komisja nie ma możliwości ocenić argumentów, 
które pchnęły stowarzyszenie do takiego kroku. Nie ma potrzeby się śpieszyć, bo w tym 
roku i tak nie będzie już szansy na złożenie wniosku o środki z budżetu Unii Europejskiej, 
bo proces ten został zatrzymany.  

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, czy miasto Gliwice występowało do 
stowarzyszenia o podanie nazwisk ekspertów, na opinie których się powołują.  

Dyrektor Muzeum w Gliwicach Grzegorz Krawczyk odpowiedział, że Muzeum wysłało 
do stowarzyszenie apel o wycofanie się z zamiaru odwołania od decyzji Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków. Nikt ze stowarzyszenie nie nawiązał dialogu z Muzeum.   

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, o jaką kwotę miasto Gliwice 
mogłoby się ubiegać w konkursie. 

Dyrektor Muzeum w Gliwicach Grzegorz Krawczyk odpowiedział, że o kwotę ok. 
60 mln zł.  

Radny Stanisław Kubit zapytał, czy pan Dyrektor Muzeum w Gliwicach jest zdziwiony 
postępowaniem stowarzyszenia. 

Dyrektor Muzeum w Gliwicach Grzegorz Krawczyk odpowiedział, że jestem nim 
zaskoczony i zasmucony, a działanie stowarzyszenia traktuję jako niezrozumiałe 
torpedowanie działalności gliwickiej instytucji kultury, być może polegające także na 
wykorzystywaniu dziedzictwa kulturowego do swoich niezrozumiałych, być może także 
politycznych celów, co jest szczególnie oburzające. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, czy jeżeli stanowisko 
Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków zostanie podtrzymane, to czy nie narazi to miasta 
na straty. 

Dyrektor Muzeum w Gliwicach Grzegorz Krawczyk zaprzeczył, miasto Gliwice nie 
skorzysta po prostu z szczególnej okazji aby sięgnąć po pierwszą transzę środków w 
ramach konkursu, który został dopiero rozpisany. Były duże szanse na uzyskanie 
dofinansowania, gdyż obecnie jest w Polsce niewiele instytucji kultury tak dobrze jak nasza 
jest przygotowanych do tego konkursu. To oczywiście nie oznacza, że projekt gliwicki w 
drugiej edycji nie uzyska wsparcia finansowego, ale może być dużo trudniej.  

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
zorganizowaniem posiedzenia z udziałem przedstawicieli Prezydenta Miasta Gliwice oraz 
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stowarzyszenia, które złożyło odwołanie od decyzji Wojewódzkiego Konserwatora 
Zabytków w sprawie projektu modernizacji Radiostacji Gliwice.  

Wynik głosowania: 6 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała wniosek.  

Dyrektor Muzeum w Gliwicach Grzegorz Krawczyk poprosił o wyznaczenie terminu 
tego posiedzenia z dłuższym wyprzedzeniem, gdyż eksperci zatrudniani do projektu przez 
Muzeum są spoza Gliwic.  

Ad 3) Uchwała w sprawie kierunków rozwoju sportu w Gliwicach – dyskusja. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa przekazała, że radny Marcin Kiełpiński zwrócił 
się z prośbą o przełożenie dyskusji na ten temat na kolejne posiedzenie, ze względu na 
swoją nieobecność, a także, że Prezydent Miasta wyraził opinię, że dyskusja nad 
ewentualnymi zmianami powinna się toczyć z udziałem wszystkich zainteresowanych 
klubów sportowych i że istotna jest opinia Rady Sportu. 

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka przekazała swoje zdziwienie, że Prezydent Miasta 
ingeruje w sposób organizacji pracy Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa przypomniała, że projekt uchwały był 
konsultowany ze wszystkimi podmiotami działającymi w obszarze gliwickiego sportu. 

Komisja przyjęła wniosek o przełożenie dyskusji na temat zmian w uchwale w sprawie 
kierunków rozwoju sportu w Gliwicach przez aklamację. Termin zostanie ustalony. 

Ad 4) Sprawy bieżące. 

Komisja zapoznała się z następującymi dokumentami: 

a) Odpowiedź Zastępcy Prezydenta Miasta w sprawie zamknięcia krytej pływalni „Mewa” 
(w aktach sprawy BR.0012.16.13.2023) – Komisja przyjęła do wiadomości 
i przygotuje odpowiedź dla zainteresowanych. 

b) Odpowiedź Zastępcy Prezydenta Miasta w sprawie korzystania z gliwickich obiektów 
sportowych zarządzanych przez Miejski Zarząd Usług Komunalnych (w aktach sprawy 
BR.0012.16.8.2023) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

c) Korespondencja Klubu sportowego Carbo – Gliwice w sprawie zwiększenia dostępności 
boiska przy ul. Lekarskiej 5 (w aktach sprawy BR.0012.16.8.2023) – Komisja 
wystosuje pismo do Zastępcy Prezydenta Miasta wyrażające poparcie dla wniosku.  

d) Odpowiedź Zastępcy Prezydenta Miasta w sprawie wniosku dotyczącego boisk 
sportowych (w aktach sprawy BR.0012.16.8.2023) – Komisja powróci do sprawy na 
kolejnym posiedzeniu. 

e) Pismo przekazujące prezentację dotyczącą bazy sportowej i kierunków rozwoju sportu 
w Gliwicach (w aktach sprawy BR.0012.16.8.2023) – Komisja przyjęła do 
wiadomości.  

f) Odpowiedź Zastępcy Prezydenta miasta w sprawie rejonizacji w Szkole Podstawowej 
nr 4 wraz z pismem mieszkanki miasta (w zał.) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

g) Korespondencja Dyrektora Muzeum w Gliwicach w sprawie inwestycji w zabytkowym 
układzie urbanistycznym Radiostacji Gliwice (w zał.) – Komisja przyjęła do 
wiadomości. 

h) Korespondencja w sprawie ustanowienia przystanku autobusowego Park Szwajcaria 
oraz sieci szkół w Gliwicach – Komisja zajmie się sprawą na kolejnym posiedzeniu. 

i) Zestawienie skarg, wniosków i petycji za II kwartał 2023 r. (w zał.) – Komisja przyjęła 
do wiadomości. 
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(***) 

Naczelnik Wydziału Edukacji Mariola Bucher przekazała, że w wyniku rekrutacji do 
gliwickich szkół ponadpodstawowych w każdej został utworzony dodatkowy oddział.  

Radna Agnieszka Filipkowska zapytała, czy są niedobory kadrowe w gliwickich 
jednostkach oświatowych. 

Naczelnik Wydziału Edukacji Mariola Bucher odpowiedziała, że są duże braki, z roku 
na rok będą większe, przede wszystkim w przedszkolach. Pełne dane będą znane po 
30 września 2023 r. i pochodzić będą z Systemu Informacji Oświatowej. W związku 
z większą liczbą uczniów w szkołach podstawowych na ten rok szkolny zostało 
wprowadzone odstępstwo w Karcie Nauczyciela i każdy nauczyciel może przyjąć powyżej 
1,5 etatu. 

(***) 

Komisja przyjęła protokoły posiedzeń, które odbyły się: 30 maja 2023 r., 13 czerwca 
2023 r. oraz 11 lipca 2023 r. 

(***) 

Kolejne posiedzenia Komisji odbędą się: 

• 12 września 2023 r., godz. 15.30, tematyka: wyniki tegorocznych rekrutacji do 
gliwickich szkół ponadpodstawowych oraz przedszkoli; aktualny stan zatrudnienia 
w gliwickich miejskich jednostkach oświatowych; liczba dzieci uczęszczających do 
gliwickich szkół publicznych dysponujących orzeczeniem o potrzebie kształcenia 
specjalnego; druki sesyjne; sprawy bieżące. 

• 3 października 2023 r., godz. 15.30, tematyka: projekt modernizacji zespołu 
zabytkowego Radiostacji Gliwice oraz mieszczącej się w nim ekspozycji muzealnej; 
sprawy bieżące. 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokołowała 

(-) Katarzyna Golonka 
Przewodnicząca Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu 

(-) Krystyna Sowa 
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